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Zasedání

Mikroregionu Jizera
První zasedání dobrovolného svazku obcí Mikroregionu Jizera v roce 2005 

se konalo v domově s pečovatelskou službou v Příšovicích dne 20. ledna.
Zástupci členských obcí schválili mandátní smlouvu s paní Soldátovou, po-

radkyní Mikroregionu Jizera na rok 2005. V další části jednání byli zástupci 
informováni o podaných žádostech o dotace na Krajský úřad Libereckého 
kraje. Byla podána žádost na poradenskou činnost ve výši 140 000 Kč (z 
dotace by byla hrazena část výdajů na mandátní činnost poradce mikrore-
gionu), druhá žádost byla na protipovodňová opatření. Jedná se o společ-
ný projekt obcí Příšovice, Svijany, Paceřice, Sychrov a Žďárek. Požadovaná 
dotace je 381 000 Kč. Poslední podaná žádost je na propagační materiál 
mikroregionu zaměřeného na cykloturistiku. V případě, že bude udělena po-
žadovaná dotace ve výši 69 000 Kč bude vydáno 40 000 ks propagačního 
materiálu ve 3 jazykových mutacích, který představí vyznačené cyklotrasy a 
atraktivní místa mikroregionu včetně kontaktů na pohostinství, ubytovací kapa-
citu, opravny kol. 

Zástupci členských obcí mikroregionu se shodli na přípravě společných 
projektů na rok 2005, zejména na přípravě projektů z programu LEADER + 
a LEADER ČR. Na příštím jednání zástupci členských obcí navrhnou zástupce 
do místní akční skupiny, která je podmínkou pro čerpání finančních prostřed-
ků z programů LEADER. (Další informace o programu LEADER v další části 
Zpravodaje).

Obec Přepeře požádala o vstup do Mikroregionu Jizera. Po vstupu obce 
Přepeře do Mikroregionu Jizera bude celkem 15 obcí zastoupeno v tomto 
dobrovolném svazku obcí.

Na podzim loňského roku TJ Sokol 
Radimovice požádala Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR 
v rámci programu „Podpora a roz-
voj materiálně technické základny 
sportu a tělovýchovy“ o dotaci na 
rekonstrukci sportovního areálu 
– Radimovice.
V únoru 2005 zasedla hodno-
titelská komise a dotace ve výši 
2 350 000 Kč byla předběžně 
kladně schválena.

Dotace na 

hřiště
Dotace bude definitivně potvrze-
na po předložení dokladů, které 
ministerstvo požaduje.
Finanční prostředky ze státního 
rozpočtu budou využity na rekon-
strukci běžecké dráhy – umělého 
povrchu a přípravu pro osvětlení 
sportoviště. Finanční podíl Minis-
terstva školství, mládeže a tělový-
chovy ČR je 100% nákladů akce, 
TJ Sokol Radimovice hradí pouze 
inženýrskou činnost. 
Projektovou dokumentaci zpraco-
val Ing. Karel Bílek a žádost na mi-
nisterstvo připravil Ing. Aleš Šrytr.
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Územní rozhodnutí na výstavbu 
víceúčelové budovy za obecním 
úřadem nabylo právní moci. Od-
volání sousedního vlastníka ne-
movitosti bylo zamítnuto Krajským 
úřadem Libereckého kraje.

OBECNÍ ÚŘAD 

INFORMUJE

Vandalové na 

Nový rok

Vysypané popelnice u rodinných 
domů a zlomené tři listnaté stromy 
vč. vytažených a rozházených 
kůlů podél komunikace v lokalitě 
nové zástavby rodinných domů. 
To je výčet škod, které neznámí 
vandalové způsobili na přelomu 
Silvestra a Nového roku. Policii ČR 
bylo počínání vandalů oznámeno. 
Výše škody byla odhadnuta na 
7 500 Kč. Policie přislíbila častější 
hlídky v naší obci.

Návrh územního plánu obce
Veřejné projednání návrhu územního plánu obce Radimovice s odborným výkladem proběhne dne 21. března 

2005 (pondělí) od 19.00 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu v Radimovicích. Návrh je k nahlédnutí 
od 21. 2. 2005 do 21. 3. 2005 na Obecním úřadě v Radimovicích, Městském úřadě v Turnově, odboru rozvoje 
města, Krajském úřadě Libereckého kraje, odboru územního plánování a stavebního řádu.

Vlastníci dotčených pozemků a staveb mohou uplatnit do 15 dnů od posledního dne vystavení návrhu námitky, 
ve stejné lhůtě může každý uplatnit své připomínky. Stanoviska, námitky a připomínky uplatněte písemně u Měst-
ského úřadu Turnov, odboru rozvoje města, Antonína Dvořáka 335, 511 22 Turnov.

Poštovní schránka 

na rohu ulice 

to není nějaká 

lecjaká věc

Všichni známe báseň od Jiřího 
Wolkera, ale už ne všichni poštov-
ní schránku vlastníme. Pokud máte 
zájem každé dva měsíce nalézt ve 
své poštovní schránce nové číslo 
Zpravodaje, prosíme Vás o poříze-
ní schránky. V opačném případě 
nezaručujeme, že se Vám Zpravo-
daj dostane až domů.

LEADER
Program LEADER+ je jedním z podopatření operačního programu „Roz-

voj venkova a multifunkčního zemědělství“, který zájemci naleznou na 
webové stránce Ministerstva zemědělství ČR www.mze.cz. Českým brat-
říčkem je LEADER ČR.

Co je cílem LEADERu+? Podporovat regiony, kde úspěšně funguje part-
nerství a spolupráce. Financovat projekty ve venkovských oblastech, oživit 
aktivity v regionu, podpořit místní ekonomiku, služby, kulturní a společen-
ský život. Program LEADER+ může být realizován na území s 10 – 100 ti-
síc obyvatel s hustotou do 120 obyvatel na km čtvereční včetně měst do 
25 000 obyvatel.

S dalším pojmem, s kterým se v LEADERu setkáme, je MAS nebo také 
místní akční skupina. Složení MAS musí být maximálně z 50% zástupců 
veřejné správy, zbytek neziskové organizace, podnikatelé apod. MAS mu-
sí mít právní statut a její členové musí prokázat, že jsou schopni navrhnout 
a implementovat společné rozvojové strategie. Základním principem pro-
gramu je také to, že konkrétní projekty vybírá přímo MAS. Ta ve výběro-
vém řízení rozhodne, které projekty se budou v regionu v daném období 
realizovat.

Hlavní charakteristiky LEADERu jsou: místní partnerství a z něj vytvořená 
skupina pro místní akce, rozvojová strategie, decentralizované rozhodová-
ní o financování, přístup „zdola nahoru“ – zapojení partnerů a veřejnosti.

Program LEADER+ není určen těm regionům, které jsou hospodářsky sla-
bé, ale těm, které jsou nejlépe připraveny. Ti z Vás, kteří se chtějí zapojit 
přijďte se informovat, budete vítáni.
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Valná hromada sboru dobrovolných 

hasičů v Radimovicích
Dne 16. ledna se konala valná hromada SDH Radimovice, která byla ve znamení volby nových zástupců ve 

vedení sboru na funkční období 2005 – 2010. Na valné hromadě vystoupili se svými projevy starosta sboru 
Ing. Aleš Štrytr, který zhodnotil uplynulý hasičský rok ve své zprávě následovně: družstvo mužů Radimovice A 
a v polovině sportovní sezony i družstvo Radimovice B se zúčastnilo pohárových soutěží v rámci seriálu Superpo-
hár. Poprvé v neobvyklém termínu a to v neděli se konal Sychrovský pohár. Soutěž se vydařila a proto se i v letoš-
ním roce bude konat v neděli. Na jaře se v Radimovicích konalo pod vedením Ing. Václava Holečka jarní kolo dětí 
– obvod Český Dub, na podzim závod požárnické všestrannosti dorostenců z celého okresu Liberec. Ale členové 
sboru se nevěnovali jen soutěžím. K tradičním akcím patřil sběr železného šrotu, úklid po Sychrovské pouti, před-
vánoční setkání s aktivními členy 
sboru s bohatým občerstvením. Bě-
hem roku proběhlo školení, přestě-
hování požární zbrojnice, pomoc při 
rekonstrukci obecního úřadu.

Po přednesení zprávy velitele 
sboru a vedoucího mládeže Ing. 
Václava Holečka, který zhodnotil ne-
jen uplynulou soutěžní sezonu, ale 
posledních dvacet let práce členů 
sboru, byly předány ocenění k 140. 
výročí vzniku dobrovolných hasičů. 
Ocenění převzali pan Josef Kočí, 
Ing. Aleš Šrytr, Ing. Pavel Iker, Mgr. 
Luděk Rozkovec, pan Petr Bradáč 
ml., pan Adam Bělonožník.

Valnou hromadou SDH Radimovi-
ce byl zvolen nový výbor ve složení: 
Ing. Aleš Šrytr, Ing. Dušan Iker, pan 
Ladislav Iker, pan Adam Bělonožník, Ing. Václav Holeček, Ing. Lukáš Holeček, pan Libor Šrytr, pan Josef Marek, 
Bc. Dagmar Mizerová, pan Marek Mokrý, paní Iveta Škodová, pan Lukáš Marek, pan Ladislav Dvořák.

Na závěr starosta sboru všechny přítomné pozval na taneční zábavu, kterou 18. 2. 2005 organizují společně 
SDH Radimovice a TJ Sokol Radimovice v hostinci Konrád.

Výborová schůze SDH na svém prvním zasedání dne 4. 2. 2005 zvolila do funkce starosty Ing. Aleše Šrytra.

V roce 2004 se v obci na-
rodily čtyři děti a všechno to 
jsou holčičky. Jeden spoluob-
čan nás navždy opustil.

Radimovice

v číslech

Za trvalé bydliště si Radi-
movice zvolilo 12 občanů 
a naopak pět spoluobčanů se 
odstěhovalo. K 31. 12. 2004 
v obci bylo přihlášeno 244 
trvale žijících obyvatel.

Soutěžní otázka

č.1/2005
V letech 1856 až 1858 byla postavena v katastru obce Radimovice 

železniční trať, která spojila Pardubice s Libercem. Pod obcí byl prora-
žen tunel, na který byli povoláni italští dělníci. Tunel byl prorážen sou-
časně od severu i od jihu a šachtou uprostřed. Otázka se nabízí. Jak 
dlouhý je tunel? Nabízíme tři možnosti:

 a) 576 m b) 676 m c) 776 m.

Odpovědi zasílejte do 30. 3. 2005 na adresu Zpravodaje písemně 
nebo elektronicky. Vylosovaný výherce obdrží knihu.

Radimovice

v číslech
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POZVÁNKA
Sbor dobrovolných hasičů zve všechny děti na

maškarní bál, který se koná dne 12. 3. 2005 (sobota)
od 15.00 do 17.00 hodin v hostinci Konrád.

Vstupné dobrovolné.
Tombola zajištěna.

Okénko do historie

Sokola Radimovice
V letošním roce si Tělocvičná jed-

nota Sokol Radimovice připomene 
70. výročí založení „Sokola“ v Ra-
dimovicích. V únorovém okénku 
do historie poodhalíme prvních 
deset let existence TJ Sokol.

Nápad založit nejprve dočas-
nou odbočku „Sokola“ ve Žďárku 
a později se osamostatnit se zrodil 
u bratra Václava Hvízdala a bratra 
V. Horeckého a dalších pokroko-
vých sousedů. Dne 24. listopadu 
1935 v 10.00 hodin dopoledne 
byla zahájena u Šulců 1. veřejná 
schůze TJ Sokol, kde si členové při-
pomněli 70. výročí úmrtí zaklada-
tele sokolstva br. Jindřicha Fűgne-
ra. Sokolský slib do rukou starosty 
Sokola Žďárek br. Floriána složilo 
29 bratrů a 8 sester. Starostou byl 
zvolen br. Hlavatý. V polovině lis-
topadu roku 1935 začali členové 
obstarávat žíněnku, kozu, hrazdu, 
většinou zapůjčené od okolních 
jednot Sokola. 

V roce 1936 členové Soko-
la cvičili v Liberci při příležitosti 
50. výročí založení Sokola a také 
odjeli na župní cvičení na Sloven-
sko, kde kromě cvičení navštívili 
Liptovský Mikuláš a vystoupili na 
vrchol Rysů. 

Ceny nářadí v roce 1936: 
kůň nový – 650 Kč, bradla no-
vá – 1590 Kč, hrazda zánovní 
– 580 Kč. Příspěvek dorostu sta-

noven na 6,- Kč ročně. 
II. valná hromada TJ Sokol 

Žďárek pobočka Radimovice dne 
7. února 1937 schválila starostu 
br. Josefa Hlavatého, vzdělavatele 
br. Josefa Hejduka, br. Mokrého 
náčelníkem, sestru Zd. Rozkovco-
vou náčelnicí. V roce 1937 byla 
pobočka v Radimovicích v okrsku 
na třetím místě ve cvičební do-
cházce.

Dne 4. 4. 1937 se konala I. val-
ná hromada samostatné TJ Sokol 
Radimovice. Na ní byl zvolen no-
vý jednatel br. Hvízdal. Dne 18. 4. 
se konal branný sraz, kterého se 
zúčastnilo celkem 113 cvičenců. 
Byla podepsána smlouva o ochra-
ně autorských práv ze zábavných 
podniků. Sociální výbor rozdělil 
mezi dva členy Sokola 11 kg cukru 
a 10 kg mouky.

Dne 27. 5. 1938 se konala tělo-
cvičná akademie na oslavu naro-
zenin prezidenta E. Beneše. V roce 
1938 došlo k volbám funkcionářů 
TJ Sokol. Starostou byl opět zvolen 
br. Josef Hlavatý, náměstkem br. 
Jan Růta, náčelníkem br. Hvízdal, 
náčelnicí sestra Najmanová. Rov-
něž byl odhlasován návrh, aby 
neúčast na výborových schůzí by-
la pokutována 5,- Kč, nebude-li pří-
tomnost řádně omluvena. Desáté-
ho všesokolského sletu v Praze se 
zúčastnili 4 muži a 5 dorostenců.

V roce 1939 výborová schůze 
schválila zakoupit zvukovou apa-
raturu od firmy Philips. Nákup byl 
pořízen z půjčky od vlastibořické 
kampeličky. Návrh, aby byla za-
koupena promítací aparatura byl 
také schválen. S br. Šulcem byl 
projednán pronájem kabiny a sálu 
k promítání. V roce 1939 se také 
projednalo pojištění proti úrazu při 
lyžování a sáňkování. Na IV. valné 
hromadě v r. 1940 byli zvoleni no-
ví funkcionáři. Starosta br. Hvízdal, 
místostarosta br. Růta, náčelník br. 
Stejskal, náčelnicí sestra Hledíko-
vá. Přes omluvu br. okrskového 
náčelníka byla TJ Sokol uložena 
pokuta pro neúčast na schůzi cvi-
čitelského sboru. Byl ustanoven 
bio grafický odbor, který byl složen 
z 8 členů. 

V roce 1940 výborová schůze 
schválila založení sokolské knihov-
ny. Knihovníkem se stal br. Bouše. 

V roce 1941 byl navržen do ly-
žařské školy Č.O.S., která se ko-
nala 12. – 19. 1. 1941 na Želez-
nobrodsku dorostenec Josef Kočí. 
Také byl schválen návrh založit 
hudební kroužek.

Z práce Sokola v letech 1942 
– 1945 nejsou zachovány zápi-
sy. Činnost pokračovala až v ro-
ce 1946, po 2. světové válce, ale 
o tom se dozvíte v některém z dal-
ších čísel Zpravodaje.


